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V letu, ko nove in nove
dokapitalizacije državnih
bank razburjajo sloven-
sko javnost, krpanje
luknje v državnem in
marsikaterem občinskem
proračunu pa je vse prej
kot lahka naloga, so se
župani treh primorskih
občin odločili, da je čas,
da Primorska dobi svojo
banko. Zakaj? »Razlog
je tudi patriotizem,«
pravi vipavski župan Ivan
Princes.

Občine Vipava, Ajdo-
vščina in Renče-Vogrsko
so skupaj z Deželno ban-
ko Slovenije in še neka-
terimi malimi delničarji
oblikovale konzorcij za
nakup 57-odstotnega de-
leža Hranilnice in poso-
jilnice Vipava. Ta je sicer
z 0,1-odstotnim deležem
bilančne vsote v celotnem
slovenskem bančnem sis-
temu najmanjši igralec na
slovenskem bančnem trgu.
Kot nam je pojasnil vipa-
vski župan Ivan Princes, so
ponudbo snovali tako, da
noben lastnik ne bo imel
več kot 10-odstotni delež.
Pravi, da zato, da ne bi pre-
vladal interes enega izmed
solastnikov.

Prodaja do oktobra
Kot so nam pojasnili v

Kmetijski zadrugi Vipava,
prodajalki 57-odstotnega
deleža hranilnice, so preje-
li dve zavezujoči ponudbi.
Varščine doslej še ni naka-
zala nobena stran, imajo pa
čas do 13. avgusta letos. V
zadrugi, kjer želijo s prido-
bljeno kupnino pokriti del
obveznosti povezane družbe
Agroind, pričakujejo, da bo
prodaja končana do okto-
bra letos. Pojasnjujejo, da
sprejemajo morebitne nove
ponudbe, zadnjo besedo o
novem lastniku pa bo imel
nadzornik bančnega trga,
Banka Slovenije. Drugi po-
nudnik bi bila po poročanju
Dela lahko Zadružna kraška
banka, oziroma bi ponudbo
lahko še oddala pozneje.

»To ne bo politična
banka, kot je NLB«

»Po Sloveniji se želijo vsi
otresti bank, mi pa se za-
vzemamo, da bi jih zadržali.
Razlog je tudi patriotizem.
Celotna Primorska je osta-
la brez svoje banke. Vipa je
bila pridružena Abanki, Ban-
ka Gorica je postala NKBM,
Banka Koper pa je v lasti Ita-
lijanov,« pojasnjuje Princes.

»Primorska hranilnica, kot
se bo imenovala, če nam uspe,
bo kreditirala predvsem ma-

le in srednje podjetnike ter
kmete. Odobravanje posojil
bo nadzorovano. Vzporednic
z NLB tukaj ne gre vleči, tam
je šlo za tajkunska posojila,
to je politična banka. Pri nas
bo drugače, saj nobena obči-
na ne bo več kot 10-odstotna
lastnica, zato tudi ne bo imela
takšnega vpliva. Mislim, da
bomo vzpostavili natančna
pravila, da ne bo moglo priha-
jati do prevar,« pravi Princes.

Volivci bi me prezirali, če
se ne bi spustil v nakup

Vipavski župan pravi, da
se zavedajo težav podjetij
pri dostopu do finančnih

sredstev, to pa nameravajo
z banko spremeniti. Ker ne
bodo delili dividend, pričaku-
jejo, da bo banka kapitalsko
močna. Pa ne bi volivci morda
raje videli, da občinska sred-
stva porabijo za vrtce, ceste
...? »Mislim, da bi me velika
večina volivcev prezirala, če
se ne bi spustili v to,« poja-
snjuje Princes.

Hranilnica lani ustvarila
dobiček

Hranilnica Vipava z lansko
bilančno vsoto 28,7 milijona
evrov dosega 0,1-odstotni tržni
delež na slovenskem bančnem
trgu. Posojila nebančnim prav-
nim osebam so lani povečali za
43 odstotkov, na 7,17 milijona
evrov, kar je bil eden najvišjih
skokov v slovenskem bančnem
sistemu. Hranilnica z 22 za-
poslenimi je lani ustvarila 182
tisoč evrov dobička, kar je bilo
za petino bolje od čistega re-
zultata v letu 2010.

� Občina Vipava zeli skupaj z občino Ajdovščina in Rence-Vogr-
sko ter Deželno banko Slovenije osvojiti več kot polovični delež
Hranilnice Vipava. Zadnjo besedo o novem lastniku bo imela
Banka Slovenije.
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